
 

Aanwezigen 

Voorzitter: Emile Karregat (Edam-Volendam) 

 

De leden: Werner Koster (Aalsmeer), Kees Noomen (Amstelveen), Willem Pel (Blaricum), Bart 

Vernooy (Bloemendaal), Willem van Es (Diemen), John Cocu (Flevoland), Arwen Scholten 

(Haarlem), Theo Breedijk (Heemskerk), Vanessa Storm (Heemstede), Rob Docter 

(Hilversum), Rutger Rebel (Huizen), Marc Hanou (Noord-Holland), Rob Monen (Oostzaan), 

Henk Grader (Purmerend), Corry Feitsma (Uithoorn), Mike Rijkers (Velsen) en Anna de Groot 

(Zaanstad). 

Plaatsvervangers: Laurent Staatjes (Amsterdam), Willem de Jonge (Gooise Meren), Ellen van 

Dorst (Laren), Koen Dreesman (Lelystad), Gonny Meesters (Ouder-Amstel) en Petra van Lint 

(Waterland).  

 

Secretaris: Arjen Overbeek en Danique Krikke (ondersteuning Raadtafel) 

 

Afwezigen met bericht 

Beverwijk, Haarlemmermeer, Landsmeer, Wormerland en Zandvoort 

 

1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering en meldt de gemeenten die verhinderd zijn. 

 

• Inventarisatie agendapunt ongevraagd advies 

Vanuit de Raadtafel worden drie onderwerpen aangedragen.  

Het eerste onderwerp is de rol van de MRA-vertegenwoordiger in Brussel door en welke rol 

de raden en Staten hierin hebben kunnen spelen (Zaanstad). Afgesproken wordt dit eerst bij 

agendapunt 7 te bespreken. Het tweede onderwerp gaat over de evaluatie van het proces 

van deelregionale proposities voor de nieuwe MRA Agenda (Purmerend). Hiervan wordt 

afgesproken dit eerst bij agendapunt 3 te behandelen. Het derde punt betreft de kwaliteit 

van de podcast Metropoolregio Actueel en mogelijke politieke insteek van het onderdeel 

‘rondje van de regio’ (Hilversum). Dat staat als eerste op de agenda.  
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De voorzitter stelt de Raadtafel voor eerst deze onderwerpen bij de genoemde 

agendapunten te behandelen en dan pas te concluderen of ze naar agendapunt 9 gaan voor 

het opstellen van een ongevraagd advies.  

 

• Podcastreeks Metropoolregio Actueel en ‘Rondje van de regio’ 

De secretaris geeft een korte toelichting op de podcastreeks Metropool Actueel en meldt dat 

er ook meerdere vragen zijn gesteld naar aanleiding van een email die is rondgestuurd naar 

de (plaatsvervangende) leden van de Raadtafel.  

De podcastserie heeft als doel om te communiceren over verschillende onderwerpen die in 

platforms spelen en daarmee een ondersteuning kan zijn voor raads- en Statenleden en 

bestuurders die niet in de platforms zitten in het lange traject tot de nieuwe MRA Agenda. De 

onderwerpen die aan bod komen zijn besproken uit de platforms. De bestuurlijke trekker van 

een onderwerp maakt onderdeel uit van de podcast. Om het iets dynamischer te krijgen 

wordt gewerkt met een stelling in de rubriek ‘Rondje van de regio’. De stelling is geen 

mening, maar heeft tot doel meningen en argumenten te delen. De genodigden van de 

podcast (bestuurder, wetenschapper en iemand uit het bedrijfsleven/instelling) spreken 

daarna verder door over de reacties. 

 

Een aantal van de leden hebben de podcast al geluisterd en delen hun mening. De meeste 

leden die hebben geluisterd zijn positief over de podcast. Er is geen behoefte om een 

ongevraagd advies te formuleren. Afgesproken wordt om na afloop in een Raadtafel-

bijeenkomst terug te kijken op de podcastreeks.  

 

• Aanwezigheid MRA-voorzitter Halsema bij een volgende Raadtafel 

Er is een verzoek ingediend met de vraag of Femke Halsema een volgende keer voor 

kennismaking zou kunnen aansluiten bij de Raadtafel. De leden zijn hierover positief. 

 

• MRA Congres 2024 

De datum voor het MRA Congres is maandagavond 21 oktober 2024. Zoals eerder verzocht 

door de Raadtafel is het verzoek vanuit de organisatie wie van de Raadtafelleden wil 

meedenken. Henk Grader, Werner Koster, Koen Dreesman, Rob Docter en Petra van Lint 

melden zich aan.  

 

2. Terugkoppeling MRA Raadtafel 20 september 2023 

Rob Monen meldt dat een verblijf in het buitenland voor zijn werk de reden was voor zijn 

afwezigheid tijdens de vorige Raadtafel, niet een raadsvergadering.  

De terugkoppeling wordt zonder wijzigingen vastgesteld.  



 

Er zijn geen vragen en opmerkingen over de actielijst. Dat geldt ook voor bijlage b, de memo 

Werkwijze Raadtafel. 

 

3. Gevraagd advies Enquête voor raads- en Statenleden over 

Samenwerkingsafspraken 

Op advies van de Raadtafel is er een enquête opgesteld voor raads- en Statenleden in het 

kader van de evaluatie van de MRA Samenwerkingsafspraken. Vanuit de leden komt de 

kritiek dat vragenlijst erg lang is. Er zijn veel (dezelfde soort) vragen, de inleiding is lang en 

het wordt onduidelijk wat voor informatie hieruit moet worden gehaald. De leden zijn bang 

dat het in de huidige vorm niet voldoende respons gaat opleveren. Als je als raadslid of 

Statenlid niet betrokken bent bij de MRA is deze lijst erg moeilijk in te vullen. Een aantal 

suggesties die worden aangedragen zijn: open vragen, de antwoordvorm naast aanvinken 

ook schuifbalken te gebruiken die gradaties van heel tevreden tot heel ontevreden kunnen 

aangeven, andere opmaak/samenstelling van vragen en het samenvoegen van vragen. 

 

Voorgesteld wordt dit in een advies op te nemen en dit advies morgenochtend via de mail te 

delen onder de aanwezigen, en het geheel voor 16.00 uur af te ronden. Zodat het advies nog 

diezelfde dag kan worden aangeboden aan het MRA Bestuur en de MRA Algemene 

Vergadering van 20 december a.s. 

 

Het vastgestelde gevraagd advies van de Raadtafel luidt: 

• De MRA Raadtafel is blij dat er met dit voorstel tegemoet is gekomen aan het advies van de 

Raadtafel voor een enquête onder raads- en Statenleden. 

• De Raadtafel is van mening dat de enquête te breed in onderwerpen is en te lang in aantal 

vragen en opzet. Dit kan ervoor zorgen dat raads- en Statenleden de vragenlijst mogelijk 

voor een deel of niet invullen. De Raadtafel adviseert de vragen compacter te maken.  

Suggesties die hiervoor zijn om diverse vragen en antwoordmogelijkheden samen te 

voegen. Maar ook te kijken naar de mogelijkheid voor open vragen en het veranderen van 

de opmaak van de vragen. Zo zou vraag 8 kunnen worden beperkt tot: Welke MRA 

informatiebronnen gebruikt u? Met daarbij aan te vinken opties die nu zijn verspreid over 8 

subvragen, waarbij nog een combinatie kan worden gemaakt met de subvragen van vraag 

7. Ditzelfde geldt ook voor de vraag 11.  

• De Raadtafel adviseert om de inleiding van de enquête in te korten. Deze is te lang en 

motiveert raads- en Statenleden onvoldoende om deze in te vullen. Maak een korte 

toelichting, en formuleer hierin helder wat het doel van de enquête is, welke informatie 

hierin wordt opgehaald en wat daar mee wordt gedaan. Voorbeeldvragen: Hoe komt u aan 

uw informatie en bevalt dat? Is voor u voldoende zichtbaar wat de MRA voor uw 



 

gemeente/deelregio/provincie betekent? Hoe bent u bestuurlijke aangehaakt? En Wat vindt 

u van de besluitvorming van de MRA Agenda als voorbeeld van een kaderstellend 

document? 

• Tot slot roept de vraagstelling van nummer 6 over de MRA-samenwerking vragen op. Dit 

graag verduidelijken. 

 

Verder wordt het idee geopperd om ook een enquête onder collegeleden van de deelnemers 

te houden. Er wordt besloten om dit apart te houden en hierover een ongevraagd advies op 

te stellen bij agendapunt 9. 

 

4. Gevraagd advies MRA Termijnagenda 

De leden van de Raadtafel zijn tevreden met de opzet van de termijnagenda. Er staat een 

klein foutje op pagina 4; 2023 moet worden gewijzigd naar 2024. Daarnaast wordt benadrukt 

dat het fijn zou zijn wanneer veranderingen en aanvullingen ten opzichte van de vorige versie 

met een kleur worden aangeven.  

 

De voorzitter concludeert als advies: 

• De Raadtafel is blij met de vernieuwde opzet van de MRA Termijnagenda, die past in haar 

advies van 20 september jl. aan uw bestuur over de Samenwerkingsafspraken, en specifiek 

die over de Termijnagenda.  

• De Raadtafel verzoekt het jaartal 2023 bovenaan pagina 4 te wijzigen in 2024. 

• Voor het proces van actieve communicatie van de Termijnagenda vraagt de Raadtafel 

aandacht voor onderdelen uit haar eerdere advies over de Samenwerkingsafspraken, te 

weten: 

o per kwartaal actualiseren (op website en Bericht aan raden en Staten) met datum 

en specifiek in kleur aangeven in de tekst van de mutaties ten opzichte van een 

vorige versie. 

o het actief aanbieden aan de agendacommissies/griffies. 

 

5. Vragenformulier deelregio’s 

Eerder is er een matrix rondgestuurd naar de leden van de Raadtafel. Om deze verder aan te 

vullen is de vragenlijst opgesteld. De Raadtafel is tevreden met de opzet van de lijst. Een van 

de leden stelt voor om over de deelregionale raadsledenbijeenkomsten nog drie vragen toe 

te voegen.  

1. Is er een jaarplanning per deelregio van de eigen deelregionale 

raadsledenbijeenkomsten, en worden hiervan verslagen gemaakt? 



 

2. Is de voortgang van de MRA platforms een vast agendapunt tijdens de 

deelregionale raadsleden bijeenkomsten? 

3. Hoe is de terugkoppeling van de deelregionale raadsledenbijeenkomsten naar 

de afzonderlijke raden georganiseerd en werkt dit?  

Afgesproken wordt deze op te nemen in de vragenlijst aan de Raadtafelleden. 

 

6. Tekstvoorstel ‘termijn voorzitter en vicevoorzitter’ t.b.v. werkwijze MRA 

Raadtafel 

Bij de vorige vergadering is een vraag gesteld aan de secretaris om een tekst over de termijn 

van de voorzitter en vicevoorzitter voor te leggen met als doel deze op te nemen in de memo 

Werkwijze Raadtafel. De Raadtafel is het akkoord met het tekstvoorstel. Deze wordt 

opgenomen in de memo Werkwijze Raadtafel. 

 

Naar aanleiding van dit agendapunt worden vragen gesteld over een eventuele 

herbenoeming van de voorzitter. Hoe gaat dit in zijn werk? Zijn hier criteria voor? 

Afgesproken worden dat als ook de (vice)voorzitter wenst te worden herbenoemd zich net 

als andere kandidaten dient te melden bij de secretaris, waarna de Raadtafel (vice)voorzitter 

kan herbenoemen of een andere kandidaat te kiezen.  

 

7. Hoe worden MRA-deals, convenanten en intentieverklaringen in de raden en 

Staten behandeld 

De voorzitter geeft aan dat tijdens de vorige vergadering is gesproken over hoe raden en 

Staten bij het aangaan van MRA-deals, convenanten en intentieverklaringen door hun eigen 

bestuurders worden geïnformeerd of en hoe raden en Staten op besluitvorming worden 

voorbereid. Raden zijn hierover niet altijd geïnformeerd over (Purmerend).  

Er wordt een rondje gemaakt over hoe dit in de raden en Staten verloopt. Er zijn behoorlijke 

verschillen in hoe raden en Staten worden geïnformeerd door hun college. In de ene raad is 

dit goed op orde, bij een andere zijn raadsleden hiervan niet op de hoogte of beroept het 

college zich op een college bevoegdheid of een uitvoering van staand beleid.   

 

Leden geven ook aan dat de raads- en Statenleden zelf actief vragen kunnen stellen aan hun 

bestuurders. Wanneer er weinig interesse is vanuit de raad, zullen bestuurders ook niet snel 

iets vertellen. Vanuit Flevoland werd gemeld dat er in Almere een motie is aangenomen die 

het college oproept om convenanten, deals, intentieverklaringen, etc. altijd vooraf naar de 

raad te sturen. Ook de suggestie is gedaan om het Handvest Actieve Informatieplicht weer 

eens in de raad of Staten te bespreken om de MRA-informatiestroom vanuit het college te 

verbeteren. 



 

 

 

 

8. Raadtafel online 

Tijdens de vorige Raadtafel is gevraagd of het mogelijk is om de Raadtafel online te 

organiseren. De meningen hierover zijn verdeeld. Een deel van de leden ziet een online 

vergadering zitten; geen reistijd en dit past beter in de drukke schema’s. Andere leden 

vinden de Raadtafel een netwerkmoment; op het scherm zie je niet alles verwijzend naar de 

coronaperiode. Een combinatie van live en fysiek wordt als niet realistisch gezien.  

Er wordt afgesproken om de vergaderingen in principe fysiek te houden. Daarbij wordt ook 

gewezen op de mogelijkheid om een plaatsvervangend lid te laten komen. De voorzitter 

geeft aan dat wanneer zich een mogelijkheid voordoet dat er een ‘lichte’ agenda is, er wordt 

gekeken naar de online-vergadermogelijkheid. 

 

9. Ongevraagd advies 

Zoals besproken bij agendapunt 3 over de enquête voor de evaluatie in het kader van de 

implementatie van de MRA Samenwerkingsafspraken realiseert de Raadtafel zich dat diverse 

vragen de relatie met het eigen college betreffen en specifiek die van de actieve 

informatievoorziening door de colleges zelf met als doel het goede gesprek in raad of Staten 

te kunnen voeren. Immers dit is één van de doelen van de vastgestelde MRA 

Samenweringsafspraken.  

 

Een ongevraagd advies wordt vastgesteld, te weten: 

• Mede daarom adviseert de Raadtafel een aangepaste enquête onder alle collegeleden over 

de werking van de MRA Samenwerkingsafspraken te verspreiden, waarin ook de 

informatiedeling door het college en het gesprek in de eigen raad of Staten is opgenomen. 

 

10. Eerstvolgende vergaderdatum 

De eerstvolgende Raadtafel is op dinsdag 12 maart 2024 (AV is op 22 maart). De verzending 

en publicatie van de agenda en bijlagen voor deze bijeenkomsten is op 1 maart 2024. 

 

11. Rondvraag & sluiting 

Een van de leden geeft aan dat de verslagen van de MRA platforms niet altijd tijdig worden 

gepubliceerd worden. Dit zal worden doorgegeven.  

De voorzitter sluit de vergadering om 21.08 uur.  

 


